

Title (en)

PROFILE RAIL WITH PLUG FOR ATTACHMENT TO A FORMWORK

Title (de)

PROFILSCHIENE MIT STOPFEN ZUR BEFESTIGUNG AUF EINER VERSHALUNG

Title (fr)

RAIL PROFILÉ POURVU DE BOUCHON DESTINÉ À LA FIXATION SUR UN COFFRAGE

Publication

EP 3514297 A1 20190724 (DE)

Application

EP 18401099 A 20181221

Priority

DE 102018101251 A 20180120

Abstract (en)

[origin: US2019226200A1] The present invention relates to a profiled rail (2) for fastening to a formwork (5) for at least partially embedding in concrete. The profiled rail (2) is formed in a substantially C-shaped manner along a profiled rail longitudinal axis, wherein a plurality of holes (24) are formed in the rail back (21). Plugs (1) are inserted into some of the holes (24), wherein each plug (1) has a cap section (12) and an adjoining through section (10). The through section (10) fits through the respective hole wherein the cap section butts against the rail back (21). The plug (1) has a feed-through region (13) through which an elongate connecting element (4) can be pieced being guided by the feed-through region (13). The connecting element (4) is preferably a nail or a screw and connects the plug (1) to the formwork (5) holding the profiled rail on the formwork (5).

Abstract (de)

Die vorliegende Erfindung betrifft ein Profil- oder Ankerschiene (2) zur Befestigung auf einer Verschalung (5) zur zumindest teilweisen Einbettung in Beton, wobei die Profilschiene (2) entlang einer Profilschienen-Längsachse im Wesentlichen C-förmig ausgebildet und im Schienenrücken (21) eine Vielzahl von Löchern (24) mit einem jeweiligen Lochquerschnitt ausgebildet sind; Stopfen (1), die in den Löchern (24) teilweise eingesetzt sind, wobei der jeweilige Stopfen (1) entlang einer Stopfenlängsachse einen Kappenabschnitt (12) und einen daran anschließenden Durchgangsabschnitt (10) aufweist, wobei der Kappenabschnitt (12) einen ersten äußeren Querschnitt hat, der größer als der Lochquerschnitt ist, um nicht durch das Loch 24 zu gleiten, und der Durchgangsabschnitt (10) so ausgebildet ist, dass er durch das jeweilige Loch (24) gedrückt werden kann, bis der Kappenabschnitt (12) am Schienenrücken (21) anschlägt, und der Stopfen (1) entlang der Stopfenlängsachse einen Durchführungsbereich (13) für ein längliches Verbindungselement (4) aufweist, das den Durchführungsbereich (13) manuell durchstoßen kann und dabei führt; wobei das Verbindungselement (4) bevorzugt ein Nagel oder eine Schraube ist und den Stopfen (1) mit der Verschalung (5) verbindet.

IPC 8 full level

E04B 1/41 (2006.01); **E04G 15/04** (2006.01)

CPC (source: EP US)

E04B 1/4107 (2013.01 - EP US); **E04G 17/002** (2013.01 - US); **E04G 15/04** (2013.01 - EP US); **E04G 21/185** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [XAI] EP 1486629 A2 20041215 - LAING O ROURKE PLC [GB]
- [X] EP 2199476 A2 20100623 - HILTI AG [LI]
- [AD] DE 202015003443 U1 20150521 - HALFEN GMBH [DE]

Cited by

EP3103543A1; DE102021133384A1; WO2023110460A1; DE102021133381A1; WO2023110458A1

Designated contracting state (EPC)

AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)

BA ME

DOCDB simple family (publication)

EP 3514297 A1 20190724; EP 3514297 B1 20200617; DE 102018101251 A1 20190725; US 10570610 B2 20200225;
US 2019226200 A1 20190725

DOCDB simple family (application)

EP 18401099 A 20181221; DE 102018101251 A 20180120; US 201916252750 A 20190121